
e - Bez Cenzury

WWW.JUNIORMEDIA.PL PARTNERORGANIZATOR
PROJEKTU

Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych
Myśliwska 1
86-170, Nowe

Numer 1 02/16

ROK 2016 OGŁOSZONO ROKIEM HENRYKA SIENKIEWICZA. 
    DLA MATURZYSTÓW POWIAŁO GROZĄ "TRYLOGII" 

        
                         Zapraszamy do współpracy

           
               W numerze:

Witamy w pierwszym
internetowym wydaniu
szkolnej gazetki. Pomysł
zrodził się po wycieczce do
siedziby "Gazety
Pomorskiej" w
Bydgoszczy, gdzie
dziennikarze zapoznali nas
z programem
"Juniormedia".  Klasom
dziennikarsko -  medialnym
pomysł bardzo się
spodobał i zaczęło

się... W naszej redakcji
pracują jednak uczniowie
reprezentujący różne typy
szkół. Chcielibyśmy, aby
gazetka zawierała
informacje o wszystkich
kierunkach i aby w jej
tworzenie angażowali się
wszyscy uczniowie. Jeżeli
jesteś zainteresowany
współpracą z redakcją,
uważasz, że dobrze
piszesz,

masz ciekawy temat,
hobby, pasję,
zainteresowania, robisz
zdjęcia, dołącz do nas.

   ·  Wywiad z p. A.                
 Barańską, nauczycielem  
 przedmiotów zawodowych;
·  Walentynki;
·  Jak uczyć się szybko
   i skutecznie;
·  Pomysł na wyjazd;
·  Kultura;
·  „Kolej na kolej”  - felieton
·  Kopernikiada 2016;
·  Relacja ze Studniówki      
 2016;

Wszyscy uczniowie szkół
ponadgimnazjalnych wiedzą
doskonale, że "Trylogia"
Henryka Sienkiewicza do
najkrótszych nie należy. W
styczniu ogłoszono autora
słynnych powieści
historycznych patronem
roku 2016. Obecnie powieść
historyczna (wybrana)
znajduje się w liście tzw.
ogwiazdkowanych lektur III
etapu edukacyjnego, czyli
gimnazjum. W
rzeczywistości jednak
obejmujący wszystkie etapy
edukacyjne egzamin
maturalny może
zaowocować właśnie np.
"Potopem" na maturze...
Pomysł z założenia ma
"odświeżyć" Sienkiewicza,
czy zrobią to w maju
maturzyści w swoich
wypracowaniach?
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"Lepiej być przepracowanym hydraulikiem, niż
sfrustrowanym magistrem"               

Wymiana
międzynarodowa

W maju nasza szkoła
gościła grupę 29
uczniów wraz z 4
opiekunami z
bawarskiej
miejscowości Diessen
am Ammersee,
położonej niedaleko
Monachium. 
Spotkanie to
zaowocowało
nawiązaniem nici
przyjaźni, która z kolei
jest bodźcem do tzw.
rewizyty. W marcu

tego roku grupa
uczniów z liceum 
i technikum odwiedzi
swoich przyjaciół w
Bawarii.  Wymiana
wspierana jest przez
organizację
międzynarodową
Polsko-Niemiecka
Współpraca Młodzieży
oraz Starostwo
Powiatowe w Świeciu. 

W dniu dzisiejszym
poszukuje się
informatyków,
programistów,
logistyków   i
przedstawicieli
handlowych. Co będzie
w następnym roku,
trudno ustalić. Nasza
szkoła była kiedyś
jedną z najbardziej
znanych szkół w
województwie
kształcących stolarzy. 
10 lat temu mówiono
 w mediach, że stolarz
to zawód

bez przyszłości, a jak
się okazuje, dzisiaj
brakuje stolarzy.
Czasem warto
kontynuować tradycje
rodzinne. „Tata lekarz,
mama lekarz to i ja nim
zostanę.” Nie można
wybierać zawodu
wbrew sobie. Dobrze,
gdy zawód jest również
pasją, 
 a wstawanie rano do
pracy nie sprawia bólu.

- Czy Pani zdaniem
warto zostać
technikiem
logistykiem? Jeśli tak,
to dlaczego?
Oczywiście, że warto.
W dniu dzisiejszym
logistyków się
poszukuje. Nawet na
lokalnym rynku są
duże potrzeby. W
Grupie ma powstać
centrum logistyczne,
mamy centra  w
Kopytkowie, w
Grudziądzu. Ostatnio
podano informację, że
w Gdańsku
Japończycy
zamierzają zbudować

olbrzymie centrum
logistyczne i chcą
zatrudnić nawet 1000
osób. Logistyków
zatrudnia się do
hipermarketów, np.
IKEA, LEROY MERLIN
i w zakładach
produkcyjnych.
Do tego logistyk to
zawód
interdyscyplinarny. 

c.d. na s.3 

- Jaki typ szkoły
najlepiej jest wybrać
po gimnazjum?
Zgodny ze
zdolnościami i
predyspozycjami.
Trzeba wiedzieć, jakie
masz plany na
przyszłość. 

Jeśli masz problem z
ich określeniem
skorzystaj z pomocy
doradcy zawodowego.
Zawsze polecam
technikum i szkołę
zawodową, bo „lepiej
być przepracowanym
hydraulikiem, niż
sfrustrowanym
magistrem”. Kończąc

technikum masz
maturę i zawód.

- Co jest
najważniejsze w
wyborze zawodu?
Na pewno nie kierunki,
które są
„modne”. Trzeba
patrzeć na rynek

pracy, niestety,
bardzo zmienny. 
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 Dzięki temu łatwo jest się przekwalifikować. To, że dzisiaj skończysz
technikum logistyczne, gastronomiczne czy hotelarskie, znaczy, że
będziesz wykonywał ten zawód w przyszłości. Może za jakiś czas będziesz
musiał się przekwalifikować, a logistyk ma wiele możliwości. Podobnie jest 
z technikiem handlowcem. Wiedza opiera się na rachunkowości, dlatego po
tym kierunku bardzo łatwo można wykonywać wszystkie zawody związane
z ekonomią. Firmy będą zawsze potrzebowały księgowych. Można
stworzyć najszybsze, najlepsze komputery   i programy księgowe, ale
zawsze będzie musiał je obsługiwać człowiek.
- Jakie predyspozycje powinien mieć technik logistyk?
Moim zdaniem szczególnych predyspozycji nie potrzeba. Musisz mieć
konkretną wiedzę  i umiejętności, by być dobrym fachowcem. To są tak
zwane kompetencje twarde. Trzeba posiadać również kompetencje miękkie,
czyli być uczciwym, rzetelnym i odpowiedzialnym. Trzeba umieć pracować
w zespole, podejmować samodzielnie decyzje i być odpornym na stres.
Właśnie takich cech wymagają pracodawcy. Pamiętajmy: dobry fachowiec
zawsze będzie w cenie.
 - Dlaczego warto przyjść do naszej szkoły?
Ponieważ dobro ucznia jest na pierwszym miejscu. Cały zespół
nauczycielski planuje, jak wesprzeć wszystkich uczniów, nie tylko zdolnych,
ale i tych, którzy mają trudności w nauce. Zastanawiamy się, jak pomagać
uczniom zdobywać wiedzę i jak rozszerzać tę, którą mają już w głowie. Nasi
uczniowie zdają egzaminy zawodowe na poziomie średniej kraju, a często
nawet powyżej tej średniej. Umożliwiamy im zdobywanie różnych
kwalifikacji, uczestnicząc  w projektach unijnych. Jesteśmy szkołą małą i
bezpieczną, na czym zależy zarówno uczniom, jak i rodzicom. Uczeń nie
jest numerem w dzienniku. Budujemy przyjazne relacje z uczniami. Mamy
kompetentnych nauczycieli. Budynek ładnie wygląda i jest dobrze
wyposażony. Inne szkoły ponadgimnazjalne w powiecie świeckim czy w
Polsce mogą nam tego pozazdrościć.
- Jaki Pani zdaniem przedmiot ogólnokształcący 
jest ważniejszy w życiu, który najbardziej się przyda: matematyka czy
język obcy?
 Jeden i drugi przedmiot jest bardzo ważny. Obecnie nie znając
przynajmniej jednego języka obcego uważani jesteśmy za
„upośledzonych”. Matematyka – jeśli rozumiesz podstawowe reguły i
jesteś w stanie logicznie myśleć, to sobie poradzisz w życiu i w pracy.
Będąc w liceum w klasie matematyczno-fizycznej usłyszałam na
pierwszej lekcji historii od pana profesora o jego radości z faktu, że ma
z nami lekcje. Jego zdaniem najlepszymi historykami są matematycy,
ponieważ potrafią logicznie myśleć. Nie uznaję podziału ludzi na
humanistów i ścisłowców.
- Ma Pani wyznaczoną dewizę określającą sposób nauczania?
- Czy Pani zdaniem test z pytaniami zamkniętymi to dobra metoda
sprawdzenia wiedzy?
Robię testy, ponieważ w ten sposób „przyzwyczajam” uczniów do
egzaminów zawodowych. Prawdę mówiąc, testy ograniczają młodzież.
Ocenianie ucznia nie może być oparte tylko na testach. Powinna to być
obserwacja ucznia na lekcji, ocena pracy w grupie, indywidualne
wypowiedzi albo to, czy ktoś zrobi i jak zrobi zadanie domowe. Dzięki
takim obserwacjom nauczyciel wyciąga więcej wniosków niż ze
sprawdzianu z twardym wynikiem wypisanym przy nazwisku.
 - Jedna z uczennic mówi o Pani „To niesamowity nauczyciel”. Pani
reakcja?
Zdziwienie.
- Uczyła Pani historii, wiedzy o społeczeństwie i przysposobienia
obronnego. Jak Pani to robi, że tak zrozumiale tłumaczy zagadnienia z
logistyki?
Jestem też z wykształcenia ekonomistą. Jest wiele takich samych
zagadnień, pojęć  i z  ekonomii, i logistyki. Świadoma jestem tego, że
jest to dla uczniów nowy i trudny materiał, więc należy wytłumaczyć im
to kilka razy, jak najprostszym językiem. Nie podaję kilkuzdaniowych
definicji, ponieważ sama nie jestem w stanie tego zapamiętać.
Uczniowie mają zrozumieć sens. Chociaż tyle lat jestem nauczycielem,
nie popadłam w rutynę  i przygotowuję się na każdą lekcję. 

- Ma Pani wyznaczoną dewizę określającą sposób nauczania? 
Może jedynie to, że „uczeń jest najważniejszy”. 
Mówię uczniom, że zawsze  trzeba próbować. Jeśli pierwszy raz się nie
uda, drugi, trzeci, może za piątym, szóstym razem. Błędów nie popełnia ten,
który nic nie robi. Dla mnie bardzo wielkim komplementem było, jak pewna
dziewczyna z klasy zawodowej powiedziała, że nawet 10 razy potrafię to
samo wytłumaczyć nie będąc przy tym ani trochę zdenerwowana.
- Jest Pani znana z punktualności. Jaki jest cel przychodzenia
zazwyczaj minutę po dzwonku?    Uczę młodzież punktualności, której
będą wymagać pracodawcy. W tym również objawia się szacunek do
uczniów: oni czekają na mnie, więc nie mogę się spóźnić. Przy czym ja też
oczekuję od nich punktualności.
- Dlaczego Pani sala lekcyjna ma inny układ niż pozostałe w tej szkole? 
Mogę podejść do każdego ucznia, zobaczyć, co robi. Uczniowie nie chowają
się za plecami kolegów. Wypowiadając się na lekcji, mówią nie tylko do
mnie, ale i do swoich kolegów i koleżanek. Uważam, że ławki ustawione w
literę U ułatwiają komunikację.
- Jak długo pracuje Pani w szkolnictwie?
Zbyt długo (śmiech).
 - Dlaczego została Pani nauczycielem?
Nauczycielem zostałam przez przypadek. Przez całe studia mówiłam, że
nim nie będę. Muszę powiedzieć, że po tych wielu latach pracy lubię szkołę,
czasami – nie przesadzajmy – lubię swoją pracę. Lubię uczniów.
- Kim by Pani była, gdyby nie nauczycielem? Dlaczego?
Obecnie nie widzę siebie jako nie-nauczyciela. To jest specyficzny zawód,
który wchodzi  w krew. Lubię kontakt z ludźmi, potrzebuję go. Nie
wyobrażam siebie zamkniętej  w pomieszczeniu bez ludzi, zakopanej w
dokumentach. Sprawdziłabym się we wszystkich zawodach społecznych.
Może bym została lekarzem, może...

Już za… 100 dni  matura, już
niedługo, coraz bliżej…
Sprawdzone sposoby na szybką
naukę.
Egzamin maturalny jest tym największym i najważniejszym, z którym musi
zmierzyć się uczeń szkoły średniej. Ogrom nauki może być
obezwładniający, ale matura jest możliwa do zadania – trzeba tylko wiedzieć,
jak się uczyć. Tegoroczni uczniowie klas maturalnych mają już za sobą noc
studniówkowych szaleństw,  czas zatem, aby zabrali się do nauki, bo do
egzaminów pozostało tylko 100 dni…
Podpowiadamy, jak uczyć się szybciej i łatwiej.
1.  Skojarzenia – Twój umysł kocha zabawę. Skojarz nowe wiadomości z
czymś co Cię bawi, śmieszy. Możesz ułożyć zabawną historyjkę lub
wyolbrzymić niektóre cechy.
2.  Oszukaj siebie - Zmniejsz optycznie materiał do nauki, aby w ten sposób
oszukać swój umysł. Wydaje mu się, że informacji jest mniej do
zapamiętania.
3.  Na słuchowca - Jeśli preferujesz naukę przez słuchanie ta metoda jest
dla ciebie! Nagraj materiał na dyktafon i następnie słuchaj go w wolnym
czasie, np. podczas spaceru.
4.  Czytanie na głos - To powszechnie znana metoda. Używając dodatkowej
części mózgu, sprawiasz, że materiał jest łatwiej przyswajalny. Czytając
uczysz się nowych wiadomości poprzez wzrok, słuch i mowę.
5.  Rytm - Twoja ulubiona piosenka będzie tutaj kluczem do sukcesu. Pod jej
podkład lub jeśli go nie masz to w jej rytm czytaj materiał do nauki.
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Bal Studniówkowy klas IV technikum i III liceum

tort

      
         WALENTYNKI

IV technikum

Walentynki to święto
zakochanych, które
obchodzone jest 14
lutego. Tego dnia ludzie
wysyłają do
ukochanych
„walentynkę” - wiersz
albo wyznanie miłosne.
Niekiedy obdarzają się
upominkami.
Walentynki to święto
wszystkich
zakochanych, zarówno
tych, którzy są
odważni , jak i

tych którzy są nieśmiali
i obawiają się wyznać
swoje uczucie.
Pamiętajcie, nie ważne,
czy wasze słowa 
zastąpi  ambitna poezja
miłosna, czy będzie to
 proste wyznanie.
Najważniejsze, by
słowa te płynęły od
serca. Zachęcamy
gorąco - mówicie o
uczuciach.

IIIa

KALENDARZ ŚWIĄT
NIETYPOWYCH

2.02 Dzień
Pozytywnego Myślenia
5.02 Narodowy Dzień
Nutelli
13.02 Narodowy Dzień
Radia
16.02 Dzień Spania w
Miejscach Publicznych
18.02 Dzień Baterii
24.02 Dzień
Niespodziewanego
Całusa
26.02 Dzień Dinozaura

bal

Zgodnie z tradycją
uczniowie klas
kończących w tym
roku naukę
zorganizowali swój Bal
Studniówkowy. Do
wspólnej zabawy
zaprosili nauczycieli i
rodziców. Nie
zabrakło słów
podziękowań dla pani

dyrektor Eleonory
Lewandowskiej,
wychowawców i
pozostałych
pracowników szkoły.
Uczniowie tradycyjnie
odtańczyli także
poloneza, do którego
przez długie godziny
sumiennie
przygotowywał

ich pan Tomasz
Puchowski. Zabawa
trwała do białego rana
i bez względu na
rytmy, jakie
proponował zespół,
parkiet nigdy nie był
pusty. W opinii wielu,
zwłaszcza nauczycieli
była to jedna z
piękniejszych

Studniówek.Także
lider zespołu przyznał,
że żal mu było żegnać
się z publicznością,
zresztą tradycyjnym
"bisom "nie było
końca.Pozazdrościć
zdrowia i energii, i
uczniom i
nauczycielom...

A. Dąbrowska

A. DąbrowskaA. Dąbrowska

A. Dąbrowska
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Dla dobra wspólnego - 1% z podatku

A może kultura?
W grudniu uczniowie klas dziennikarsko -
medialnych gościli w Miejskim Centrum Kultury w
Bydgoszczy, gdzie odwiedzili siedzibę radia
Kultura. Działa tam wiele pracowni jak plastyczna,
fotograficzna, teatru i tańca, kino, radio, każdy
znajdzie więc coś dla siebie. Młodzi, kreatywni
ludzie, z ogromną wyobraźnią  i pasją organizują
różnorodne przedsięwzięcia. 
Festiwale, przeglądy, projekty, wystawy,
koncerty... Zachęcamy do zajrzenia na stronę 
http://www.mck-bydgoszcz.pl/.

logo

Pomysł na wycieczkę... Bydgoski Festiwal Nauki

Bydgoski Festiwal
Nauki jest imprezą
popularnonaukową,
organizowaną co roku
przez środowiska
akademickie oraz
środowiska
pozauczelniane.
Maksymą Festiwalu
jest hasło: „Złap
bakcyla nauki”. Dzięki
zaangażowaniu
pracowników naukowo-
dydaktycznych,
studentów,

partnerów bydgoskich
uczelni uczestnicy
Festiwalu mogą
przekonać się, jak
bardzo inspirująca i
fascynująca jest nauka.

(źródło:
http://www.festiwalnauki.bydgoszcz.pl/index.
php?id=1)

logo wydarzenia

Rozliczając swoje dochody za rok 2015, każdy z nas może przeznaczyć 1% podatku, a prowadzący działalność gospodarczą również darowiznę do 6%
uzyskanego dochodu, na organizację pożytku publicznego.
Nasza szkoła podpisała porozumienie z Toruńskim Stowarzyszeniem Pomocy Szkole, za którego pośrednictwem 1% Państwa podatku może trafić
do Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Nowem.
Aby wspomóc naszą placówkę, należy odpowiednio wypełnić PIT 37 oraz oświadczenie.
 

W  PIT 37
 I. WNIOSEK O PRZEKAZANIE 1% PODATKU NALEŻNEGO NA RZECZ ORGANIZACJI POŻYTKU PUBLICZNEGO (OPP)
p. 131. Numer KRS wpisać należy: 0000121592
p. 132. Wnioskowana kwota

Takie rozliczenie jest prostym sposobem, aby wspomóc szkołę i zrobić coś pożytecznego. Uczniu, rodzicu, absolwencie... pomyślcie o naszej szkole...

nn

nieznany
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  okiem logistyka - 

                      KOLEJ NA KOLEJ               
           

My, Polacy mamy
znaną na całym
świecie przypadłość
do narzekania. I tak
w przypadku naszej
kolei zaczniemy
wyliczać, że pociągi
brudne i śmierdzące,
a spóźnienia sięgają
stu minut.
Nieprawda. Polska
kolej od 2012 roku
zrobiła niesamowity
postęp. Jeśli chodzi
o spółkę PKP
Intercity, zakupiono
60 nowych pojazdów
(Pendolino, Dart,
Flirt3),
zmodernizowano
wiele wagonów, a
spółka wreszcie
przynosi zysk. PKP
Cargo to największy
po DB kolejowy

przewoźnik
towarowy w Unii
Europejskiej – w
2014 r. przewiózł 111
mln ton. Rozwijają
się koleje regionalne,
a pociąg odgrywa
coraz większą rolę w
aglomeracjach
miejskich. Brawo!
Polacy przesiadają
się do pociągów –
w 2015 roku polska
kolej przewiozła
280,3 mln
pasażerów, czyli o
4,2 % więcej niż w
roku poprzednim.
  Kilka lat temu
pociąg z Twardej
Góry do Gdańska
jechał 2 godziny.
Teraz zaledwie
godzinę  i 20 min.
Kiedyś pociągi

często się spóźniały,
teraz jeżdżą zgodnie
z rozkładem.
Codziennie słyszę na
podwórku, jak
punktualnie o
godzinie 14:21,
pociąg IC
Stoczniowiec Gdynia
Gł. - Katowice
przejeżdża przez
oddalone ode mnie
kilka kilometrów
Gajewo, ostrzegając
sygnałem
dźwiękowym
samochody stojące
na przejeździe
kolejowym.
Jak zaoszczędzić
Poprawił się komfort,
czasy przejazdu,
punktualność.
Niestety nie cena.
Kolej nigdy

nie była tania  i dalej
tak jest. Dlatego
warto korzystać z
promocji
oferowanych przez
przewoźników. Jeśli
chcesz pojechać w
weekend do rodziny
na drugim krańcu
Polski, wybierz
pociąg PKP Intercity i
kup  Bilet
Weekendowy.
Ważny jest od 19:00
w piątek do 6:00 w
poniedziałek. W tym
czasie za 79 zł
będziesz mógł
jeździć wszystkimi
pociągami kategorii
TLK i IC w drugiej
klasie. Jest to duża
ulga dla portfela. Na
przykład, zwykły bilet
w obie strony

na trasie Laskowice
Pomorskie –
Wrocław  w pociągu
IC Mieszko kosztuje
około 120 zł. Z
Biletem
Weekendowym jest
znacznie taniej.
 
Jeśli jeździsz
pociągami, warto byś
zainstalował na swój
telefon 3 aplikacje:
- Rozkład Kolejowy –
można wyszukać
połączenie,
sprawdzić
punktualność
wszystkich pociągów
i dowiedzieć się o
utrudnieniach w
ruchu kolejowym)
- IC Mobile Navigator
– aplikacja wydana
przez PKP Intercity;

można kupić bilet,
wyszukać
połączenie i
sprawdzić
punktualności tylko
pociągów PKP
Intercity (obsługuje
promocje)
- SkyCash – można
kupić bilet wielu
przewoźników
kolejowych
Sam używam tych
aplikacji i nie muszę
się martwić, że
zgubię bilet – mam
go zawsze w
telefonie.
Jeśli masz pytania
dotyczące kategorii
pociągów, połączeń,
taryfie oraz
przewoźników,
napisz do mnie na
ndobrze@gmail.com

lub na Facebook'u –
www.facebook.com/ndobrzepl

z galerii własnej Natan Dobrzeniewski

mailto:ndobrze@gmail.com
http://www.facebook.com/ndobrzepl
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szkolna galeria

       REDAKCJA:

szkolna galeria

REDAKTOR
NACZELNY:
Joanna Adwent
Małgorzata Olszewska
- Krupicz

adres: Zespół Szkół
Ponadgimnazjalnych w
Nowem
ul. Myśliwska 1

adres do
korespondencji:
asiajozwiak@interia.plszkolna galeria

Konkurencje finałowe

1.Scenka z motywem
wiejskim na bazie
filmów ,,Sami swoi’’ i
,,Nie ma mocnych’’.
 2. Przyśpiewka
ludowa po kociewsku o
Kociewiu.
3. Ludowy taniec
kociewski.
4. Potrawa kociewska.
5.Klip promujący
osiągnięcia naszego 
patrona.
6.Konkurs wiedzy o
patronie szkoły.

Konkurencje
przedfinałowe:
1.Album o Kociewiu
  Kryteria oceniania:
-zakres treści (kultura
ludowa Kociewia)
-poprawność
merytoryczna,
-estetyka wykonania
-maksymalnie 10 stron
plus okładka,
-dostarczenie albumów
do 15 lutego.
2.Kroniki.
3.Średnia ocen i
frekwencja.

plakat

patrona;
  Kryteria oceniania:
-czas trwania od 3 do
5 minut,
6.Konkurs wiedzy o
potronie szkoły.
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http://www.instagram.com/ndobrze
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